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Kommunstyrelsen 

Svar på motion - Återinföra köttet till matsedeln 

Förslag till beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 
Anton Berglund (SD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 15 september 2022 om att återinföra den frekvens av kötträtter på 
menyn som fanns fram till 2017. Motionen har remitterats till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsen har begärt in yttrande från servicenämnden som har 
ansvaret för Måltidsservice. Servicenämnden beslutade 2022-12-08 § 71 att föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 
Motiveringen från servicenämnden är att nuvarande serveringsfrekvens av kött är 
baserad på de rekommendationer som finns från Livsmedelsverket, Bra mat i skolan 
och Bra mat i förskolan. Den tidigare serveringsfrekvensen hade drygt dubbelt så hög 
klimatpåverkan. Servicenämnden anser att dagens serveringsfrekvens tillsammans med 
elevinflytande kring menyn är bästa vägen att gå för att nå kommunens klimatmål. 
 
Kommunledningskontoret instämmer i servicenämndens yttrande och förslag om att 
avslå motionen. De förändringar som gjordes 2017 minskade klimatpåverkan kraftigt, 
men fortfarande utgör klimatpåverkan från livsmedel en stor andel av kommunens 
utsläpp och för att nå kommunkoncernens klimatmål behöver ytterligare åtgärder 
vidtas för att minska utsläppen. 

Konsekvenser för hållbar utveckling och en effektiv organisation 
Att återgå till den högre frekvens av kötträtter som fanns innan 2017 skulle försvåra 
för kommunkoncernen att uppnå sina klimatmål. Bedömningen från 
kommunledningskontoret är att förslaget att återgå till tidigare frekvens av 
köttmåltider inte skulle föra oss närmare några av kommunfullmäktige beslutade mål. 
Dessutom är dagens serveringsfrekevens av kött i linje med Livsmedelsverkets 
rekommendationer för skola och förskola. 
 
 
KOMMUNLEDNINGSKONTORET 
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Tommy Malm  Kristina Birath 
Kommundirektör  Miljö och samhällsbyggnadsdirektör 
____ 
 
Beslutet skickas till: 
Servicenämnden 



 

Motion om att återinföra köttet till matsedeln 

2017 antog Eskilstuna kommun en ny riktlinje för måltider i kommunens skolor.  
Sverigedemokraterna yrkade på att antalet tillfällen då kött ska serveras ska kvarstå 
vid åtta stycken per 4-veckorsperiod, medans övriga partier valde att sänka antalet 
till fyra samt införa en lakto-ovo vegetarisk dag i veckan. 

Vi vill nu återgå till gammal ordning som var och därmed återinföra köttet till menyn 
åtta gånger per fyraveckorsperiod. Vi vill inte helt avskaffa den vegetariska dagen i 
veckan utan menar att under den vegetariska dagen ska en alternativ kötträtt kunna 
erbjudas eleverna. Eftersom riktlinjerna redan har vegetariskt alternativ vid varje 
serveringstillfälle kan eleverna som önskar fortsätta med vegetarisk måltid under 
årets alla dagar. 
 
Att eleverna äter sig mätta går inte att mäta med matsvinn. Det viktigaste är att 
barnen äter sig mätta på näringsrik mat. 

Med anledning av detta yrkar vi på: 

̶ Att riktlinjer för mat och måltider revideras i enlighet med motionens 
intentioner. 

För Sverigedemokraterna Eskilstuna 

 

Anton Berglund 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 
§ 71 
Yttrande över remiss av motion - Återinför köttet till 
matsedeln (SEN/2022:38) 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

Reservation 
Anton Berglund (SD) reserverar sig muntligt mot beslutet. 
 
Ärendebeskrivning 
Serviceförvaltningen ger i skrivelse, daterad den 7 november 2022, förslag till beslut. 
 
2017 antog Eskilstuna kommun en ny riktlinje för måltider i kommunens skolor. 
Sverigedemokraterna yrkade på att antalet tillfällen då kött ska serveras ska kvarstå vid 
åtta stycken per 4-veckorsperiod, medans övriga partier valde att sänka antalet till fyra 
samt införa en lakto-ovo vegetarisk dag i veckan. Vi vill nu återgå till gammal ordning 
som var och därmed återinföra köttet till menyn åtta gånger per fyraveckorsperiod. Vi 
vill inte helt avskaffa den vegetariska dagen i veckan utan menar att under den 
vegetariska dagen ska en alternativ kötträtt kunna erbjudas eleverna. Eftersom 
riktlinjerna redan har vegetariskt alternativ vid varje serveringstillfälle kan eleverna 
som önskar fortsätta med vegetarisk måltid under årets alla dagar. Att eleverna äter sig 
mätta går inte att mäta med matsvinn. Det viktigaste är att barnen äter sig mätta på 
näringsrik mat. 
 
Vi ser att dagens serveringsfrekvens tillsammans med arbetet att skapa elevinflytande 
och skapa en meny med populära rätter som faktiskt hamnar i magen också är bästa 
vägen att gå för att nå våra klimatmål. 

Förslag till beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 

Yrkanden 
Arne Jonsson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
Anton Berglund (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att servicenämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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____ 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Akten 
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Servicenämnden 

Yttrande över remiss av motion - Återinför köttet till 
matsedeln 

Förslag till beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
2017 antog Eskilstuna kommun en ny riktlinje för måltider i kommunens skolor. 
Sverigedemokraterna yrkade på att antalet tillfällen då kött ska serveras ska kvarstå vid 
åtta stycken per 4-veckorsperiod, medans övriga partier valde att sänka antalet till fyra 
samt införa en lakto-ovo vegetarisk dag i veckan. Vi vill nu återgå till gammal ordning 
som var och därmed återinföra köttet till menyn åtta gånger per fyraveckorsperiod. Vi 
vill inte helt avskaffa den vegetariska dagen i veckan utan menar att under den 
vegetariska dagen ska en alternativ kötträtt kunna erbjudas eleverna. Eftersom 
riktlinjerna redan har vegetariskt alternativ vid varje serveringstillfälle kan eleverna 
som önskar fortsätta med vegetarisk måltid under årets alla dagar. Att eleverna äter sig 
mätta går inte att mäta med matsvinn. Det viktigaste är att barnen äter sig mätta på 
näringsrik mat. 
 
 
 
Konsekvenser för hållbar utveckling och en effektiv organisation 
Serveringsfrekvensen som Eskilstuna kommun haft sedan 2017 är baserad på de 
rekommendationer som finns från livsmedelsverket, Bra mat i skolan och Bra mat i 
förskolan. 
För att vi ska nå de klimatmål som är satta arbetar vi dagligen med att få fler att välja 
de alternativ som har minst klimatpåverkan, nedan ser man skillnaden mellan 
serveringsfrekvensen 2017 och den vi har idag. 
 
Den gamla serveringsfrekvensen som gällde 2017:  
Co2 ekvivalenter totalt 43,03kg 
 
 
Råvara     Frekvens under 4 veckor 
Fisk     minst 4 
Färs    4 



Eskilstuna kommun 2022-11-07  2 (2) 
    
    
    

Fågel     max 1 
Kött 1 (minst 2/3 kött i rätten)   2 
Kött 2 (minst 1/3 kött i rätten)   2 
Vegetarisk/Baljväxter    minst 2 
Korv över 10 % fett   max 1 
Korv över 10 % fett    max 1 
Blodpudding/lever/helt nötkött (järnrik dag)  2 
 
 
 
Den serveringsfrekvens som vi arbetar utifrån idag:  
Co2 ekvivalenter totalt 21,33kg 

 
 
Råvara     Frekvens under 4 veckor 
Fisk     minst 4 
Kött     max 4 
Fågel     max 4 
Vegetarisk/baljväxter    minst 4 
Korv, över 10% fett    max 1 
Korv, under 10% fett    max 1 
Helt nötkött/blodpudding/lever/ (järnrik dag)  2  
 
 
Vi ser att dagens serveringsfrekvens tillsammans med arbetet att skapa elevinflytande 
och skapa en meny med populära rätter som faktiskt hamnar i magen också är bästa 
vägen att gå för att nå våra klimatmål. 
 
 
 
SERVICEFÖRVALTNINGEN 
 
 
Jörgen Axelsson 
Förvaltningschef 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 205 
Motion - Återinföra köttet till matsedeln 
(KSKF/2022:292) 

Beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning 
Anton Berglund (SD) har kommit in med en motion till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 15 september 2022 om att återinföra köttet till matsedeln. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen  
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